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Bestyrelsesmøde Balleskolen  
Dato: 16.11.23 kl. 18.30-21.00 

Sted: Personalerummet Balleskolen 

Deltagere: 

Forældrerepræsentanter: Inaluk Lynge, Karina Bendtsen, Linda Markussen, Søren Simonsen, Troels 

Lomholt, Ulrik Skousbøll Christesen 

Medarbejderrepræsentanter: Jeppe Petersen & John Togsverd 

Elevrepræsentanter: Karna Thomasen 9Y, Nicoline 9Y 

Afbud: Troels Lomholt 

Gæster: Thomas Born Smidt og Palle Skovbo Jensen 

Sekretariat: Vibeke Rod 

Dagsorden & referat (referat skrives med kursivt): 

1. Godkendelse af dagsorden 

V. Linda 

 

18.30-18.35 (5 minutter) 

 

Kommentarer til dagsorden 

Punkt 5:  

Ønske om en introduktion af konstitueret skoleleder 

Punktet ”Nyt fra ledelsen” bedes rykkes frem på dagsordner fremadrettet 

Punkt 7:  

Medlem af bestyrelsen ønsker at Thomas Born Smidt deltager på punkt 7 

Medlem ønsker drøftelse af ordet ”undskyld” under punkt 7 

Der ønskes en gennemgang af hvilke regler der er for databeskyttelse 

Der ønskes at der kommer punkt på vedrørende skolebestyrelsens samarbejde 

 

Udtalelse vedr. referat fra sidst: Der mangler at blive skrevet tal ind fra punktet, hvor der ønskes en oversigt 

over elevtal. Dette er nu skrevet ind i dette referat. Se nedenfor 

• Tabel 1 viser de faktiske elevtal 5. september 23 og prognosetallet for 23. 

• Tabel 2 viser hele prognoseperioden 
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Tabel 1 

Klasser Prognose 5. sept. 

0. kl. 84 81 

1. kl. 66 65 

2. kl. 71 71 

3. kl. 68 62 

4. kl. 71 68 

5. kl. 66 58 

6. kl. 50 48 

7. kl. 67 63 

8. kl. 48 47 

9. kl. 42 42 

I alt 633 605 

 

Tabel 2: 
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2. Gennemgang af ansættelsesproces ved Thomas Born Smidt – skolechef Silkeborg Kommune 

Information og drøftelse vedr. datoer 

 

Thomas Born Smidt informerer om ansættelsesprocedure for ansættelse af ny skoleleder på Balleskolen 

Stillingsopslaget sendes ud omkring 1.12.23 

Frist for ansøgning 8.1.24 

Ny skoleleder forventes ansat pr. 1.3.24 

 

Bestyrelsen godkender at bruge stillingsopslaget fra sidst 

Der ønskes en dialog om at forventningsafstemme i forhold til fremtidig ansættelse af skoleleder 

 

18.35-19.00 (25 min) 

 

3. Budgetopfølgning pr. 31.10   

Information, drøftelse og beslutning 

Økonomikonsulent Palle Skovbo Jensen er inviteret med på mødet i forhold til at give et overblik 

over budgettet og det eventuelle rådighedsbeløb. Palle sidder med på punkt 3 og 4. 

Formålet med Palles information er at skabe forståelse af, om der er et råderum, som bestyrelsen kan råde over 

 

 

Beslutning i forhold til format på de fremadrettede økonomiske oversigter. 

Bestyrelsen har fået en opdatering på skolens budget og ikke en budgetopfølgning 

Bestyrelsen ønsker Palles oversigt sendt som bilag 

 

Ulrik tilbyder at komme på skolen og hjælpe med at præcisere, hvilke ønsker bestyrelsen har til et fremadrettet 

budget. Ulrik og Vibeke fremlægger på næste bestyrelsesmøde et format med udgangspunkt i Bos ark. 

Det underskud der bliver lavet i foråret, som ikke berører lederskifte – svarer til ca. 1 lærerløn. 

Bestyrelsen undrer sig over at fritidsdelen ikke bruger deres penge 

Som skole kan man overføre +/- 5% 

 

19.00-19.25 (25 min) 

 

4. Prioritering af rådighedsbeløb  

Drøftelse og beslutning 

Ud fra bilaget ”Budgetopfølgning Balleskolen samlet pr. 31.10” har skoledelen et overskud på ca. 

350.000 kr. Når vi kigger ind i 7/12, får vi et underskud på ca. 300.000 kr. Det er derfor ledelsens 

anbefaling, at overskuddet pr. 31.10 overføres til næste år, for at dække underskuddet i 7/12. 

Anbefalingen skyldes et ønske om at undgå evt. reducering i personalet til foråret. 

 

Bestyrelsen drøfter og beslutter, om de ønsker at gøre brug af rådighedsbeløbet, og hvad det evt. 

skal bruges på. 

 

Der arbejdes ikke med rådighedsbeløb i den kommunale økonomi 



4 

 

Bestyrelsen kan vælge at lave en hensættelsespost, der indikerer, at det er et engangsbeløb, som de vælger at 

bruge i 7/12 

Bestyrelsen kan vælge at hensætte et beløb, og hvis det viser sig, at merforbruget bliver ”for stort” skal 

bestyrelsen samlet hjælpe med til, hvordan skolen skal indhente merforbruget. 

 

Forslag til afstemning i bestyrelsen: 

Vil bestyrelsen beslutte at bruge 500.000 kr. til engangsinvesteringer?  

Bestyrelsen beslutter, at pengene skal bruges på øvrig drift og ikke til lærerlønninger (f.eks. tavler, pædagogisk 

weekend, multibane osv…..) 

Bestyrelsen beslutter at overføre forventet overskud til særskilt konto til bestyrelsens videre arbejde 

 

Afstemning i bestyrelsen: 

Ønske om at hensætte: 6 mod 3 

 

Bestyrelsen hensætter imod ledelsens anbefaling. 

 

19.25-19.50 (25 min) 

 

Pause 

 

19.50-20.00 (10 min) 

 

5. Nyt fra elevrådet 

Orientering 

Til motionsdagen var elevrådet ude og gøre ”sig synlige”. 

Nyt møde i elevrådet på onsdag i uge 47.  

 

Anbefaling til elevrådet om at genbesøge deres prioriteringsliste 

Er elevrådet i dialog om, hvad andre børn/elever ønsker sig? Der er elevhenvendelse vedr. manglende synlighed 

ude i husene – bliver de andre elever hørt på skolen og hvordan? 

Elevrødderne kommer ud i husene og informerer de øvrige kammerater 

 

20.10-20.15 (5 min) 

 

6. Datoer for kommende bestyrelsesmøder  

V. Linda 

Drøftelse og beslutning 

 

Vi mødes den 13.12.23 som aftalt 

Punkter til dagsorden: 

Thomas Born Smidt kommer og informerer om kapacitetsudfordringer 

Planlægning af dialogmøde 
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20.45-20.50 (5 min) 

 

Formandskabet har valgt at udsætte nedenstående punkter 

grundet behov for en drøftelse i bestyrelsen af samarbejdet 

og den hårde tone i bestyrelsen. 

 
7. Nyt fra ledelsen (Udsat) 

V. Vibeke 

- Bemanding i ledelsen og situationen pt.  

- Samtaler ansættelse i Klubben  

- Personale  

- Teaterkoncerten/skolefesten  

- Dialogforum  

- IT-filtrering  

 

- Prøveforsøgt vedr. tysk som gruppeeksamen 

Ledelsen har informeret om muligheden for at deltage og sender ansøgning ind til undervisningsministeriet. 

 

20.00-20.10 (10 min) 

 

8. Databeskyttelse (Udsat) 

Orientering og drøftelse 

Ulrik orienterer om brud på databeskyttelse 

Bestyrelsen drøfter om orienteringen skal føre til et punkt på kommende bestyrelsesmøde. 

Derudover drøftes det, hvorvidt det er relevant med deltagelse af DPO fra forvaltningen. 

 

20.15-20.30 (15 min) 

 

9. Orientering om kommende besøg af skolechef Thomas Born Smidt vedr. Balleskolens 

elevtalsprognose (Udsat) 

V. Linda 

Orientering 

 

På mødet til december vil Thomas give en status på, hvor Balleskolens kapacitetsudfordringer er i 

den samlede mængde af anlægsopgaver på skoleområdet. 

Det er muligt at fremsende eventuelle spørgsmål om emnet til Linda, så sørger hun for 

videresendelse. 

 

20.30-20.35 (5 min) 

 

10. Dialogmødet og suppleringsvalg – ny dato eller udskydelse? (Udsat) 
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V. Linda 

Drøftelse og beslutning 

 

20.35-20.45 (10 min) 

 

 

11. Forældrehenvendelser (Udsat) 

Orientering 

20.50-20.55 (5 min) 

 

12. Punkter til næste møde 

Til orientering på et komme møde: Ønskelisten fra elevrådet  

Årshjul for skolebestyrelsen  

Ferieplan SFO  

Orientering/Forberedelse af DSFU  

Hvad er en multibane?  

Ungezonen  

Principiel drøftelse af skolebestyrelsesarbejdet på Balleskolen  

Elevfrafald på skolen  

Trivslen og trivselsindsats på Balleskolen, opsummering af tiltag og indsatser 

Forældretilfredshedsundersøgelse – i foråret  

Til et kommende møde: Grundig og principiel drøftelse af klubtilbud på Balleskolen 

 

 


